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§134 

Meddelanden 

Anmälningar 
 KS2024/84-7  protokoll CSG 2024-06-12 
 KS2024/84-8  protokoll CSG 2024-08-21 
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§135     KS2024/252 

 
Program för social hållbarhet - beslut om remiss  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att skicka programmet för social hållbarhet på remiss 
till de kommunala råden; hållbarhetsrådet, föreningsrådet, ungdomsrådet och det 
kommunala pensionärsrådet (KPR) samt till facknämnderna. Remissvar önskas 
senast 2025-03-31. 
 

Ärendet 
I kommunstyrelsens verksamhetsplan och budget för 2023 gavs förvaltningen i 
uppdrag att ”ta fram en plan för social hållbarhet. I arbetet ska en del vara att 
fortsätta samordna och ta fram strategier för att utveckla integrationsarbetet”.  
Syftet med programmet för social hållbarhet är att skapa en gemensam förståelse 
för begreppet social hållbarhet och ge en helhetsbild av lokala förutsättningar och 
utmaningar. Syftet med programmet är även att utgöra ett komplement till 
kommunens hållbarhetspolicy.  
Programmet för social hållbarhet syftar också till att belysa prioriterade områden 
för Bollebygds kommuns fortsatta arbete med social hållbarhet.  
Kommunens näringslivsutvecklare har tillsammans med folkhälsostrategen hållit 
samman och drivit arbetet med programmet för social hållbarhet. 
Kommunledningsgruppen har involverats i arbetet. En arbetsgrupp med 
representanter från förvaltningarna tillsattes och har bidragit med 
förvaltningarnas perspektiv i arbetet.  
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Efter omvärldsbevakning och dialog med förvaltningarna har arbetsgruppen ringat 
in fyra utvecklingsområden för Bollebygds kommun att arbeta vidare med för att 
utveckla kommunens sociala hållbarhet: Barn och ungas uppväxtvillkor / Arbete 
och sysselsättning / Boende och närmiljö / Inflytande och delaktighet.  
Facknämnderna tar fram minst ett mål i sina verksamhetsplaner som kopplar till 
ett eller flera prioriterade områden i programmet. 
Uppföljning av facknämndernas mål sker i nämndernas hel- och delårsrapporter 
och i kommunens hel- och delårsredovisning. Programmet för social hållbarhet 
följs upp årligen och revideras minst en gång per mandatperiod. 
För att förankra programmet för social hållbarhet och för att säkerställa att olika 
målgruppers perspektiv tagits i beaktning föreslås programmet att skickas på 
remiss till de kommunala råden och facknämnderna. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att skicka programmet för social hållbarhet på remiss 
till de kommunala råden; hållbarhetsrådet, föreningsrådet, ungdomsrådet och det 
kommunala pensionärsrådet (KPR) samt till facknämnderna. Remissvar önskas 
senast 2025-03-31. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Program för social hållbarhet 
 Struktur Program för social hållbarhet 24-09-16 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§136     KS2024/239 

 
Bollebygds kommuns tillgänglighetspris 2024  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inte dela ut tillgänglighetspriset 
2024 då den inkomna nomineringen inte anses uppfylla kriterierna för priset. 
 

Ärendet 
Bollebygds kommuns tillgänglighetspris delas ut till ett företag, en förening eller 
en organisation som har bidragit i arbetet med att göra kommunen mer tillgänglig 
för alla. Diplomet om 5000 kronor ska motivera företag, föreningar och 
organisationer att genomföra förbättringar inom tillgänglighetsområdet som 
skapar en välkomnande, tillgänglig och användbar verksamhet för personer med 
funktionsnedsättningar. Tillgänglighetspriset är också en hedersutmärkelse som 
syftar till att lyfta fram goda exempel och sprida information om tillgänglighet. 
Den förening, det företag eller den organisation som får diplomet utses av 
kommunstyrelsens arbetsutskott. Enligt riktlinjer för tillgänglighetspriset i 
Bollebygds kommun kan arbetsutskottet besluta att inte utbetala diplomet ifall 
nomineringarna inte uppfyller kriterierna.  
  
Till årets tillgänglighetspris har det inkommit en nominering. I ärendets 
handläggning har folkhälsostrateg tillsammans med kultur- och fritidschef gått 
igenom den inkomna nomineringen. Arbetsgruppen anser inte att nomineringen 
uppfyller kriterierna för tillgänglighetspriset och föreslår därmed att 
kommunstyrelsens arbetsutskott ska fatta beslut att inte dela ut priset 2024. 
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Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inte dela ut tillgänglighetspriset 
2024 då den inkomna nomineringen inte anses uppfylla kriterierna för priset. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Bollebygds kommuns tillgänglighetspris 2024 
 Komplettering till nominering av tillgänglighetspriset 2024, Bollebygds 

hembygdsförening 
 Förslag till mottagare av tillgänglighetspriset 
 Möte med arbetsgrupp tillgänglighet, 24-10-21 

Skickas till 
Folkhälsostrateg 
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§137     KS2024/281 

 
Förslag att avveckla demokratistipendiet för barn och ungdomar i 
Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att avveckla 
demokratistipendiet för barn och ungdomar i Bollebygds kommun. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog i juni 2009 reglemente för Bollebygds kommuns 
demokratistipendium för barn och ungdomar. Syftet med stipendiet är att 
uppmärksamma och uppmuntra de personer som med särskilt engagemang 
lägger ner tid och kraft på att utveckla demokrati i kommunen. Enligt reglementet 
kan stipendiet utdelas till enskild eller till två eller flera som utfört 
demokratiarbete i samarbete. Stipendiet kan endast delas ut till någon som är 0-
20 år och som är bosatt eller född i kommunen eller har annan särskild 
anknytning till kommunen. Ansvaret ligger på kommunstyrelsens arbetsutskott att 
tillsammans med ungdomsrådet i Bollebygd marknadsföra stipendiet minst en 
månad före ansökningstidens utgång. Enligt reglementet ska förslagen skickas till 
ungdomsrådet som sammanställer och tar fram lämpliga kandidater. Stipendiat 
utses slutligen av kommunstyrelsens arbetsutskott. Demokratistipendiet är en 
summa på 5000 kronor. 
  
Bollebygds kommun har utlyst stipendiet för barn och ungdomar under åren 
2009-2022. På dessa 14 år har stipendiet delats ut totalt 10 gånger. Av de 10 
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gångerna så har det vid 6 tillfällen gått till ungdomsrådet eller till någon 
styrelsemedlem i ungdomsrådet. De fyra år som stipendiet inte har delats ut har 
varit på grund av att det inte har kommit in nomineringar eller att inkomna 
nomineringar inte har uppfyllt kommunens kriterier. 
  
Varje år har stipendiet marknadsförts på följande vis:  

• Annons i Annonsmarknan  
• Information på kommunens hemsida 
• Sociala medier; Information på ungdomsrådets Instagramkonto, inlägg i 

Bollebygds forum  
• Mejlutskick med information till skolorna 
• Affischer görs och sätts upp i skolan, bibliotek, kommunhus, 

ungdomsrådets anslagstavla, ungdomsgården, mataffären med mera.  
• Ungdomsrådet har pratat med elevråd om demokratistipendiet  
• 2021, utöver den vanliga marknadsföringen så gjordes en film om 

demokratistipendiet av feriearbetare på kommunstyrelseförvaltningen. 
Filmen spreds på kommunens hemsida och i sociala medier. Det skrevs en 
artikel om feriearbetarnas arbete i Borås tidning.  

• 2022, utöver den vanliga marknadsföringen, skickades informationsmejl till 
kommunens föreningsliv  

 
Problembeskrivning: Det har varit svårt och tidskrävande att få in nomineringar till 
demokratistipendiet. Det ligger mycket marknadsföring bakom stipendiet, men 
det är ändå svårt att få in nomineringar utanför ungdomsrådet. De ungdomar som 
engagerar sig i kommunens ungdomsråd är generellt mycket ambitiösa, seriösa 

Page 11 of 43



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2024-11-14 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

och aktiva inom demokratiarbete, varpå det inte är konstigt att det flera gånger 
har inkommit nomineringar som avser styrelsemedlemmar i ungdomsrådet. Men 
eftersom reglementet säger att ungdomsrådet har en betydande roll i processen 
med stipendiet och ska samla in nomineringar samt lyfta fram lämplig stipendiat 
till kommunstyrelsens arbetsutskott, så bedöms syftet med demokratistipendiet i 
första hand vara att uppmärksamma barn och unga som engagerat sig för 
demokratin utanför ungdomsrådet. 
  
Vidare har ungdomsrådet en nyckelroll i processen, och när det år efter år har 
varit svårt att få in nomineringar utanför ungdomsrådet så tappar ungdomarna 
intresset för demokratistipendiet. Det upplevs inte som en rolig arbetsuppgift 
längre, utan snarare som en påtvingad uppgift. 
  
År 2021 lyfte folkhälsostrategen och ungdomsrådet fram problematiken med 
demokratistipendiet till kommunstyrelsens arbetsutskott (KSAU). Önskemålet 
från KSAU var att försöka ett år till och marknadsföra stipendiet ytterligare. 
Utöver den vanliga marknadsföringen så gjordes informationsutskick till 
föreningslivet i Bollebygd. Detta gav ingen effekt, det inkom inga nomineringar år 
2022. På ungdomsrådets styrelsemöte 2023-02-27 skedde en omröstning, hur 
ungdomsrådet ser på saken och vad ungdomsrådet önskar. Samtliga 
styrelsemedlemmar röstade för att lägga ner demokrati-stipendiet med 
motiveringen att det är svårt att få in nomineringar utanför ungdomsrådet. 
  
Kommunstyrelsen fattade beslut 2023-05-23 att lägga demokratistipendiet 
vilande. Pengarna används istället till kompetensutveckling för ungdomsrådet 
efter dialog mellan ungdomsrådet och folkhälsosamordnare. Nytt 
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ställningstagande ska ske inför processen 2025 (KS 2023/78 §96). 
  
På ungdomsrådets styrelsemöte 2024-10-02 lyftes frågan för diskussion igen. 
Ungdomsrådet ser det som osannolikt att få in nomineringar på lämpliga 
kandidater med tanke på hur svårt det har varit tidigare år. Rådet har inte märkt 
att demokratistipendiet har saknats under de år som det legat vilande. 
Ungdomsrådet vill hellre lägga sin tid på andra frågor. 
  
Demokratistipendiet består av en summa på 5000 kronor. Annons i 
Annonsmarknan kostar cirka 2500 kronor. När stipendiet delas ut brukar 
stipendiaten även få en blomsterbukett för 300 kr. Utöver dessa kostnader 
tillkommer arbetskostnad för den tid som får läggas ner på processen. 
  
Under de år som demokratistipendiet legat vilande har ungdomsrådet haft 
möjlighet att genomföra kompetenshöjande insatser för 5000 kr årligen. År 2023 
åkte ungdomsrådet på en heldagskonferens i Göteborg, Ung i VGR. Det var en 
uppskattad dag då ungdomsråd från hela regionen samlades. Det var 
kostnadsfritt att delta så medlen för kompetenshöjande insats gick inte åt. Under 
nuvarande år har rådet ännu inte åkt på någon kompetenshöjande aktivitet. 
Ungdomsrådet anser inte att medlen fortsatt ska gå till kompetenshöjade insatser 
för ungdomsrådet, då det inte har behövts. Mycket som erbjuds för ungdomsrådet 
är kostnadsfritt.  
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att demokratistipendiet inte längre 
uppfyller sitt syfte och bör därmed avvecklas. Kommunen bör hitta andra sätt för 
att främja barn och ungdomars engagemang för demokratin. 
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Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att avveckla 
demokratistipendiet för barn och ungdomar i Bollebygds kommun. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Förslag att avveckla demokratistipendiet för barn och ungdom i Bollebygds 

kommun 
 ungdomsrådets möte 2024-10-02 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§138     KS2024/283 

 
Revidering av bygglovstaxa för Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige tillstyrker bygg- och miljönämndens förslag; 
Kommunfullmäktige beslutar att med stöd av 12 kap. 8, 9 samt 10 §§ PBL 
(Plan- och bygglagen (2010:900) anta upprättat förslag till bygglovstaxa. 
  
Taxebestämmelserna ska tillämpas för uttag av avgift för bygg- och 
miljönämndens handläggning av ärenden samt serviceåtaganden enligt PBL i den 
utsträckning som närmare föreskrivs i taxetabell A samt tidsuppskattning. 
  
Taxebestämmelserna omfattar även uttag av avgift för tillsyn över de skyldigheter 
som följer av lag (2022:333) om energimätning i byggnader och förordning 
(2022:336) om energimätning i byggnader. 
  
Taxan ska tillämpas från och med 2025-01-01 och ersätter tidigare taxa för 
handläggning av ärenden enligt PBL, kommunfullmäktiges sammanträde 2019-
04-25, § 38, med de undantag som avser delar av taxan som omfattar 
kommunstyrelsens planverksamhet enligt reglemente. 
  
Bygg- och miljönämnden får för varje kalenderår (avgiftsår) därefter besluta att 
höja avgiftsbeloppen (fasta avgifter och timavgifter) med den procentsats för PKV 
som är publicerad på SKR:s webbplats för oktober månad året före avgiftsåret. 
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Arbetsutskottets beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att, i taxebilaga A, justera i kolumn 
”Ärendetyp” så att raderna A2.21-2.22 får en egen rubrik benämnd ”Uppförande 
eller tillbyggnad av flerbostadshus, vård, boende, skola, samlingslokal eller handel 
501-1000 kvm (BTA + OPA). 
 

Ärendet 
Taxan är kommunens medel för att ta betalt för handläggning av exempelvis 
bygglov, och andra ärenden enligt PBL. Att upprätta och besluta om taxan är ett 
kommunalt ansvar och som stöd i arbetet tar Sveriges kommuner och regioner 
(SKR) fram underlag för taxekonstruktion. En välfungerande taxa är ett viktigt 
hjälpmedel för att kommunerna ska kunna få täckning för sina kostnader för den 
PBL-verksamhet som ska finansieras via avgifter. 
  
Taxan behöver delas upp efter genomförd omorganisation, då den nuvarande 
taxan berör verksamhet och uttag av avgifter inom två olika nämnder. Enligt 12 
kap. 10 § PBL får en avgift enligt 12 kap. 8 eller 9 §§ inte vara en högre avgift 
än den genomsnittliga kostnaden för den typ av besked, beslut eller handläggning 
som avgiften avser. Kommunen får alltså inte ta ut en avgift som överstiger den 
genomsnittliga självkostnaden för ärendets handläggning. Byggnadsnämnd, eller 
motsvarande nämnd, får ta ut en planavgift i samband med att en ansökan om 
bygglov beviljas, om åtgärden ska utföras inom område som omfattas av 
detaljplan eller områdesbestämmelser. Planavgift kan bara tas ut vid beviljande 
av lov för åtgärder som ska utföras inom detaljplaner och områdesbestämmelser 
som har upprättats eller ändrats från och med den 1 juli 1987. 
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En kommuns eventuella uppdragsverksamhet i anslutning till plan- och bygglagen 
och övrig byggnadslagstiftning bör betraktas som en självständig verksamhet i 
självkostnadshänseende 
eftersom den inte grundas på PBL:s bestämmelser. För uppdragsverksamheten 
tas samma timavgift ut som för myndighetsutövning, men med den skillnad att 
moms utgår. 
För nybyggnadskarta som krävs för den sökta åtgärden tas avgift ut, utan 
moms. Kommunstyrelsen tillhandahåller nybyggnadskarta, mot avgift enligt 
separat taxa. 
  
Enligt 12 kap. 10 § PBL är det kommunfullmäktige som ska fatta beslut om 
grunderna för beslut om taxa. Kommunfullmäktige kan inte delegera rätten att 
besluta om taxa till nämnd. Det 
innebär att taxan, så väl som ändring av taxan, måste beslutas av 
kommunfullmäktige. Taxan börjar tillämpas på ärenden och åtgärder från och 
med 1 januari 2025. 
  
Bygg- och miljönämnden får för varje kalenderår besluta att justera det belopp 
som ska utgå för handläggningskostnad per timme (timdebitering), med 
procentsatsen Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som är publicerad på 
Sveriges kommuner och regioners webbplats för oktober månad året före 
avgiftsåret. Utgångspunkten för indexuppräkningen är oktober år 2024. 
  
Bygg- och miljönämnden har behandlat ärendet 2024-10-14, § 116. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
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Bygg- och miljönämndens förslag till beslut 
Bygg- och miljönämnden beslutar att med stöd av 12 kap. 8, 9 samt 10 §§ PBL 
(Plan- ochbygglagen (2010:900) föreslå kommunfullmäktige att anta upprättat 
förslag till bygglovstaxa 
  
Taxebestämmelserna ska tillämpas för uttag av avgift för bygg- och 
miljönämndens handläggning av ärenden samt serviceåtaganden enligt PBL i den 
utsträckning som närmare föreskrivs i taxetabell A samt tidsuppskattning. 
  
Taxebestämmelserna omfattar även uttag av avgift för tillsyn över de skyldigheter 
som följer av lag (2022:333) om energimätning i byggnader och förordning 
(2022:336) om energimätning i byggnader. 
  
Taxan ska tillämpas från och med 2025-01-01 och ersätter tidigare taxa för 
handläggning av ärenden enligt PBL, kommunfullmäktiges sammanträde 2019-
04-25, § 38, med de undantag som avser delar av taxan som omfattar 
kommunstyrelsens planverksamhet enligt reglemente. 
  
Bygg- och miljönämnden får för varje kalenderår (avgiftsår) därefter besluta att 
höja avgiftsbeloppen (fasta avgifter och timavgifter) med den procentsats för PKV 
som är publicerad på SKR:s webbplats för oktober månad året före avgiftsåret. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande som tilläggsförslag: Kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar att, i taxebilaga A, justera i kolumn ”Ärendetyp” så att 
raderna A2.21-2.22 får en egen rubrik benämnd ”Uppförande eller tillbyggnad av 
flerbostadshus, vård, boende, skola, samlingslokal eller handel 501-1000 kvm 
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(BTA + OPA). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om bygg- och miljönämndens förslag kan tillstyrkas och finner 
att så sker. Därefter frågar ordföranden om arbetsutskottet bifaller eller avslår Ulf 
Rapps (S) tilläggsförslag och finner att det bifalls.  
  

Beslutsunderlag 
 Protokoll ny bygglovstaxa 2025 
 Tjänsteskrivelse BMF, bygglovstaxa 
 BMN-2024-1206-2-Taxebestämmelser 
 BMN-2024-1206-4-Taxetabell A 
 Taxebestämmelser för plan- och bygglov, kart, mät och GIS- NU 

GÄLLANDE 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§139     KS2024/268 

 
Begäran från utbildningsnämnden om medel från 
kommunstyrelsens ofördelade budget  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Utbildningsnämndens begäran om medel från kommunstyrelsens ofördelade 
budget avslås. 
 

Ärendet 
Utbildningsnämnden har på sammanträde 2024-09-25, § 66, beslutar att skicka 
ett äskande till kommunstyrelsen om medel ur potten för oförutsedda utgifter, för 
att täcka kostnaden för det oförutsett höga gymnasieelevantalet.  
  
Regler för hantering av kommunstyrelsens ofördelade medel finns i kommunens 
styrmodell där följande framgår: I de fall kommunstyrelsen hanterar en budget för 
ofördelade medel ska denna kunna användas till följande: 
• Till åtgärder som initialt kräver en insats som överstiger nämndensbudget men 
på sikt kan leda till lägre kostnader 
• Annan oförutsedd händelse som lett till omfattande kostnader förnämnden 
  
Ansökan om att få nyttja medel ur den ofördelade budgeten ska lämnas till 
kommunstyrelsen. Ekonomiavdelningen utreder om ansökan uppfyller något av de 
kriterier som anges ovan och lämnar därefter ett yttrande till kommunstyrelsen 
inför beslut. Beslut om nyttjande av ofördelad budget innebär en justering av 
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nämndens budgetram för innevarande år. 
  
Ekonomiavdelningen lämnar följande yttrande mot bakgrund av kommunens 
styrmodell och utbildningsnämndens begäran: Nämnden har äskat medel för 
andra punkten som innebär att händelsen ska varit oförutsedd och lett till 
omfattande kostnader. Enligt nämnden är kostnadsökningen 1,3 mnkr för totalt 18 
elever vilket motsvarar ca 0,3 % av nämndens budget. 
  
Ekonomiavdelningen delar bedömningen att det är en omfattandekostnadsökning 
för nämnden. Antal gymnasielever har en koppling till antaletbarn i åldrarna 16-18 
år men elevantalet kan variera till följd av att det finnselever som behöver ett 
extra år i gymnasiet till följd av att de valt att bytaprogram eller gå 
introduktionsprogrammet.Ekonomiavdelningen anser däremot inte att en 
förändring på 18 elever (ca 5% av totala antalet gymnasielever) i en verksamhet 
där det hela tiden finns ennaturlig variation är att anse som oförutsedd. Ett bifall i 
detta äskande riskerar en spridningseffekt då det finns flera verksamheter i 
kommunen där nämndens åtagande förändras betydligt mer. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att utbildningsnämndens begäran om medel från 
kommunstyrelsens ofördelade budget avslås. Förslaget antas.  

Beslutsunderlag 
 §66 UN Åtgärder för budget i balans, delåret 2024 
 Åtgärder för budget i balans, delåret 2024, tjänsteskrivelse 
 Yttrande över utbildningsnämndens äskande om ofördelade medel 

Skickas till 
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Kommunstyrelsen 
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§140     KS2024/175 

 
Finanspolicy för Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige antar förslag till ny finanspolicy för Bollebygds kommun, 
daterat 2024-11-06. Kommunfullmäktige upphäver sitt tidigare beslut om 
finanspolicy för Bollebygds kommun, 
2014-12-11, § 179. 
 

Ärendet 
Den tidigare finanspolicyn är 10 år gammal och sedan den antogs har såväl 
kommunens förutsättningar som kommunallagen förändrats. Tidigare finanspolicy 
hade stort fokus på placering och då främst placeringar för att möta framtida 
pensionskostnader. Sedan dess har pensionsskulden minskat i förhållande till 
kommunens skatteintäkter och bidrag samtidigt som kommunens låneskuld har 
ökat. Dessutom har kravet på att kommunens ska ha en policy för 
pensionsmedelsförvaltning upphört. Sammantaget innebär det att en ny 
finanspolicy snarare behöver reglera låneverksamheten än 
pensionsmedelsförvaltningen. 
  
Kommunen har redan idag lån som överstiger de finansiella placeringarna, och är 
alltså en nettolånetagare. Kommunen står inför stora investeringar som inte 
kommer finansieras enbart med egna medel vilket innebär att låneskulden 
kommer öka. Det innebär såväl en ökad kostnad som en ökad finansiell risk. En 
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viktig del av finanspolicyn är att hantera de riskerna. 
  
I samband med antagande av finanspolicyn upphör kommunens möjlighet att 
placera överlikviditet i fonder eller liknande vilket innebär att nuvarande 
fondplaceringar på ca 6 mnkr säljs av och används istället för att stärka 
kommunens likviditet och därmed i förlängningen minska låneskulden. Den nya 
finanspolicyn är utarbetat utifrån Kommuninvests rekommenderade struktur.  
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till ny finanspolicy för Bollebygds kommun, 
daterat 2024-11-06. Kommunfullmäktige upphäver sitt tidigare beslut om 
finanspolicy för Bollebygds kommun, 
2014-12-11, § 179. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Finanspolicy för Bollebygds kommun 
 Finanspolicy för Bollebygds kommun 
 Finanspolicy Bollebygds kommun, antagen 2014 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§141     KS2024/292 

 
Ekonomiuppföljning oktober 2024, kommunstyrelsen - information  

 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ekonomichef Daniel Aronsson och redovisningschef Karl Norlander redogör 
muntligt för ekonomiuppföljning oktober 2024 för kommunstyrelsen.  
  
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen.  
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§142     KS2024/293 

 
Ekonomiuppföljning oktober 2024, Bollebygds kommun - 
information  

 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ekonomichef Daniel Aronsson och redovisningschef Karl Norlander redogör 
muntligt för ekonomiuppföljning oktober 2024 för Bollebygds kommun.  
  
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen.  
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§143     KS2024/297 

 
Riktlinjer för krav- och inkassohantering i Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att anta riktlinjer för krav- och inkassohantering. 
 

Ärendet 
Riktlinjerna syftar till att tillhandahålla övergripande principer för kommunens 
kravverksamhet. Effektiv kravverksamhet ska leda till att kommunen får betalt för 
fakturafordringar i tid, förebygga att förfallna fakturafordringar ackumuleras till 
större belopp och minimera kundförluster. Tydliga övergripande principer bidrar 
till en likformig behandling av kommunens invånare. Riktlinjerna är i huvuddrag i 
linje med rådande praxis i kommunen. Idag lägger dock Bollebygds kommun inte 
på någon påminnelseavgift vid första påminnelsen av en förfallen faktura. 
Riktlinjerna gör det möjligt att göra detta i framtiden ifall verksamheten avtalar 
om detta med kunden. 
  
En annan skillnad mot tidigare är att i de fall en avbetalningsplan tas fram av 
kommunen ska den påföras ränta och avgift. Detta sker redan idag i de fall kund 
gör upp om detta med inkassobolaget. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta riktlinjer för krav- och inkassohantering. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Riktlinjer för kravhantering 
 Riktlinjer för kravhantering i Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§144     KS2023/205 

 
Revidering av riktlinjer för hållbarhetsråd  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till reviderade riktlinjer för hållbarhetsrådet i 
Bollebygds kommun, daterade 2024-10-15, att börja gälla från och med 2025-01-
01. 
 

Ärendet 
Hållbarhetsrådet har under 2024 haft en mötesfrekvens på fyra gånger à en 
timme vardera gång, i enlighet med gällande riktlinje. Under 2024 har 
hållbarhetsrådet utvärderat mötesfrekvens och tid för mötena. Rådet har kommit 
fram till att det behöver träffas oftare och ha längre tid vid varje möte. Rådet 
förespråkar att man träffas sex gånger per år och knappa två timmar vid varje 
tillfälle. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till reviderade riktlinjer för hållbarhetsrådet i 
Bollebygds kommun, daterade 2024-10-15, att börja gälla från och med 2025-01-
01. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Revidering av riktlinjer för hållbarhetsråd 
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 Riktlinjer för hållbarhetsråd 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§145     KS2024/296 

 
Delårsrapport jan-aug 2024 för SÄRF  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner delårsrapport för 
januari-augusti 2024 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF). 
 

Ärendet 
SÄRF har upprättat delårsrapport för perioden januari-augusti 2024. Resultatet 
för perioden visar ett negativt resultat på 6,1 mnkr. Prognosen för hela 2024 är ett 
negativt resultat på 1,4 mnkr vilket är plus 1,1 mnkr jämfört med budget. 
Förbundet har hög följsamhet mot verksamhetens budget men avvikelser finns 
avseende pensionskostnader. Andra avvikelser är att förbundet har haft intäkter 
som inte budgeterats. Detta avser försäljning av anläggningstillgångar, intäkter 
som avtalet med MSB genererat samt att inlåningsräntan på koncernkontot varit 
fortsatt hög under perioden. Direktionen har på sammanträde 2024-10-18, § 55, 
beslutat att enhälligt godkänna delårsrapporten för perioden januari-augusti 
2024, och att översända delårsrapporten, bifogat revisorernas utlåtande och 
granskningsredogörelse, till kommunfullmäktige i respektive medlemskommun för 
beslut. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner delårsrapport för 
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januari-augusti 2024 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Delårsrapport jan-aug 2024 för SÄRF 
 § 55 Delårsbokslut januari - augusti 2024 
 Delårsrapport 2024-08-31 
 Rapport från Revisionskontoret, Granskning av SÄRFs delårsrapport 2024 
 Revisorernas utlåtande delårsrapport 
 Sakkunniga biträdets yttrande, delårsrapport 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§146     KS2024/46 

 
Svar på motion (KD) och (SD) om lönepåslag för seniorer  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige avslår motionen utifrån att behovet av den här insatsen inte 
bedöms bidra till minskade rekryteringskostnader i någon större omfattning. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag att fortsätta utreda brett hur 
kommunen kan få seniora medarbetare att stanna kvar längre i tjänst  Förslag på 
åtgärder önskas innan 2025 års utgång. 
 

Ärendet 
Patrik Karlson (KD), Daniel Persson (SD), Rune Kennborn (KD) och Ewa-Maria 
Andorff-Ripa (SD), föreslår i en motion daterad 2024-01-29 att kommunen inför 
lönepåslag för seniorer. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-02-22, 
remitterat motionen till kommunstyrelsen för handläggning.  Motionen lyder: Vi 
har som dom flesta kommuner svårt att rekrytera den kompetensen vi behöver. 
Genom att låta senioren erhålla mellanskillnaden mellan arbetsgivaravgiften och 
ålderspensionsavgiften, så kan vi stimulera dom att arbeta längre och behålla 
värdefull kompetens. Samtidigt kan vi få en besparing på rekryteringssidan. 
Denna grupp bidrar till trygghet för nya oerfarna medarbetare och skulle också 
kunna användas som beredskapspersonal under semestrar eller vid hög 
sjukfrånvaro, samt för att handleda nyutbildade kollegor. Senioren skall ges 
möjlighet till att arbete deltid. För en person som vid årets ingång har fyllt 65år 
betalar kommunen 10,21% arbetsgivaravgift, jämfört med 31,42 % för en person 
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under 65år. Löneförstärkningen utgörs av skillnaden i de olika nivåerna för 
arbetsgivaravgiften. För Bollebygds kommun kostar det inget extra, jämfört med 
att anställa en yngre medarbetare. Om lönesumman är 40 000 kr/månad så skulle 
skillnaden bli ca 8000kr/månad. Ska lönepåslaget komma i fråga ska 
arbetsgivaren och arbetstagaren vara överens om att anställningen ska fortsätta 
även efter uppnådd pensionsålder. Det måste finnas ett behov från kommunens 
sida. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att motionen ska avslås utifrån att 
behovet av den här insatsen inte bedöms bidra till minskade 
rekryteringskostnader i någon större omfattning. Det är förhållandevis få 
medarbetare som under de kommande åren uppnår åldern för att vara aktuella för 
ett extra lönetillägg och rekryteringskostnaden förskjuts endast något eller några 
år. De medarbetare som avslutar sin tjänstgöring med pension utgör en liten 
andel av personalomsättningen och bidrar utifrån det lite till de 
rekryteringskostnader som finns. När en medarbetare går i pension finns det 
oftast en längre tidshorisont för planering och ur ett rekryteringsperspektiv är det 
positivt. Det innebär också oftast att den person som ska ersätta någon som går i 
pension har goda förutsättningar till en god introduktion av den medarbetare som 
ska gå i pension. Ur ett rekryteringsperspektiv är det mer problematiskt med övrig 
personalomsättning då det inte finns samma planingstid och det innebär ofta 
interimslösningar för verksamheten. 
  
Motionärerna skriver vidare att dessa medarbetare ska kunna användas som 
beredskapspersonal vid hög sjukfrånvaro och under semester. De medarbetare 
som väljer att stanna kvar tills uppnådd pensionsålder i Sverige på 69 år, oavsett 
lönetillägg eller inte, är alla anställda på lika villkor och det betyder att de har 
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samma rättigheter som övriga medarbetare till arbetstidsschema och semester i 
enlighet med lagar och kollektivavtal. Det innebär att medarbetare med ett 
ålderslönetillägg inte kan användas på något annat sätt än övriga medarbetare 
vid till exempel semester och hög sjukfrånvaro. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer vidare att det ur ett medarbetarperspektiv 
blir svårt att motivera att en arbetsinsats efter 66 år ska värderas olika utifrån 
vilket löneläge personen har. Behovet av medarbetare inom olika yrkeskategorier 
ser olika ut över tid och förslaget i motionen stimulerar medarbetare med högre 
lön mer att arbeta kvar efter 66 år. Det är inte per automatik så att det är dessa 
medarbetare kommunen har det största behovet av. 
  
I förslaget framgår att arbetstagare och arbetsgivare ska vara överens om att 
anställningen ska fortsätta och att det ska finnas ett behov från kommunens sida. 
Den innebär svårigheter i bedömningen om det finns ett behov eller inte och det 
finns risk att beslut fattas på godtyckliga grunder. Det innebär att alla 
medarbetare inte är anställda på lika villkor och det riskerar att uppfattas negativt 
hos medarbetarna.  
  
När medarbetare får mer i lön ökar också kostnaderna för arbetsgivaravgifter och 
pensionsavsättningar vilket innebär att ett lönetillägg utifrån andemeningen i 
motionen ökar kommunens personalkostnader. 
  
Ett bifall på motionen innebär en ökad kostnad vilket måste kompenseras för i 
budget. 
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Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen utifrån att behovet av den här insatsen inte 
bedöms bidra till minskade rekryteringskostnader i någon större omfattning. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår som tilläggsförslag till 
kommunstyrelsen: Kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag att fortsätta utreda 
brett hur kommunen kan få seniora medarbetare att stanna kvar längre i 
tjänst  Förslag på åtgärder önskas innan 2025 års utgång. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om förvaltningens förslag kan antas och finner att så 
sker. Därefter frågar ordföranden om Ulf Rapps (S) tilläggsförslag bifalls eller 
avslås och finner att det bifalls.  

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (SD), (KD) om lönepåslag för seniorer 
 Motion (KD, SD) lönepåslag för seniorer 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§147     KS2024/286 

 
Vattentjänstplan för Bollebygds kommun  

Beslut 
Ärendet återremitteras till teknik- och servicenämnden för ytterligare beredning. 
 

Ärendet 
Ett förslag till Vattentjänstplan har tagits fram av Bollebygds kommun med stöd 
av Sweco AB för att tillgodose den lagändring i Lagen om Allmänna 
Vattentjänster (2006:412) som trädde i kraft 1 januari 2023. Lagändringen innebär 
att alla kommuner ska ha en aktuell Vattentjänstplan innehållande kommunens 
långsiktiga planering av hur behovet och utbyggnaden av allmänna vattentjänster 
ska tillgodoses samt hur de allmänna vatten- och avloppsanläggningarna 
påverkas vid ett skyfall. 
  
Teknik- och serviceförvaltningen har vid sammanträde 2024-01-29, § 3, beslutat 
att genomföra granskning av Vattentjänstplan. Planen har varit ute på granskning 
under tiden 2024-04-10 – 2024-05-08. Totalt har sex remissinstanser yttrat sig 
under granskningstiden. Yttranden har arbetats in och nu är antagandeversionen 
färdigställd. Yttrandena samt vidare utredningar har lett till att vattentjänstplanen 
har reviderats på några övergripande punkter. Utöver mindre redaktionella 
ändringar har följanderevideringar/förtydliganden gjorts: 
• Revidering av klassning av Nedflo Väster till VA-utbyggnadsområde 
• Omklassning av utredningsområdet Jordås och Glosås till bevakningsområden 
• Omklassning av VA-utbyggnadsområdet Fjällastorp till bevakningsområde 
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Teknik- och servicenämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2024-10-16, 
§ 77, och föreslår att kommunfullmäktige antar upprättad Vattentjänstplan för 
Bollebygds kommun. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att ärendet återremitteras till teknik- och servicenämnden 
för ytterligare beredning. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, varav ett förslag om återremiss. 
Ordföranden frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras på dagens 
sammanträde, och finner att ärendet återremitteras till teknik- och 
servicenämnden. 

Beslutsunderlag 
 §77 TSN Vattentjänstplan för Bollebygds kommun 
 Antagande av Vattentjänstplan 
 Vattentjänstplan antagandeversion 
 Granskningsutlåtande vattentjänstplanen 
 Behovsutredning VA Fjällastorp 2024-10-07 
 VA-handlingsplan slutlig version 

Skickas till 
Teknik- och servicenämnden 
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§148     KS2024/287 

 
Revidering av VA-taxa för Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige tillstyrker teknik- och servicenämndens förslag: 
Kommunfullmäktige beslutar att bruknings- samt anslutningsavgiften för VA i 
Bollebygds kommun höjs med 23,5% från och med 2025-01-01. Den tidigare 
antagna VA-taxan (gällande från 2021-01-01) upphävs i samband med 
kommunfullmäktiges om ny taxa. 
  
Kommunstyrelsen föreslår följande till kommunfullmäktige:  
• Budgeten för finansförvaltningen höjs med 250 tkr för höjd ränta inom VA-
verksamheten. 
• Teknik- och servicenämnden tilldelas ett budgettillskott på 250 tkr för 
skattefinansiering av dagvatten från allmän plats. Beslutet innebär att 
kommunens budgeterade resultat höjs med 250 tkr 2025. 
 

Ärendet 
Kommunalt vatten och avlopp (VA) är en grundläggande samhällsservice som 
finansieras genomavgifter, även kallade taxor, i stället för kommunalskatt. Denna 
finansieringsmodell är utformad för att säkerställa en rättvis och hållbar 
förvaltning av våra vattenresurser. Varje kommun har ett eget system för VA-taxa, 
beslutat av kommunfullmäktige. Dessa taxor är utformade enligt lagstiftningens 
krav på rättvisa, skälighet och självkostnadsprincipen. De tar hänsyn till den nytta 
som brukaren får av anslutningen till det kommunala VA-nätet. VA-taxorna består 
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vanligtvis av två huvuddelar: löpande brukningsavgifter och en (engångs) 
anläggningsavgift vid anslutning till VA-kollektivet. Dessa kan i sin tur delas upp i 
olika komponenter för dricksvatten, avlopp och dagvattenhantering, med både 
fasta och rörliga delar. 
  
Kommunerna har viss flexibilitet i hur de strukturerar sina taxor. De kan välja att 
komplettera med skattemedel eller låta intäkter från en typ av avgift finansiera en 
annan del av verksamheten. Detta, tillsammans med lokala förutsättningar och 
behov, gör att taxorna kan variera betydligt mellan olika kommuner. För att 
möjliggöra jämförelser mellan kommuner används ofta tvåstandardiserade 
”typhus”, A och B, som representerar ett genomsnittligt enbostadshus respektive 
ett flerfamiljshus. Dessa modeller ger en uppfattning om skillnader i taxenivåer, 
även om de inte kan fånga alla nyanser i de olika kommunernas taxestrukturer. 
Bollebygds kommun har inte höjt sin VA-taxa sedan januari 2021. Sedan dess har 
såväl investeringsbehovet som driftkostnaderna ökat markant för VA-
verksamheterna i hela riket. Som konsekvens av detta ser teknik- och 
servicenämnden ett brådskande behov att höja taxan. Snitthöjningen i riket har 
under de senaste tre åren varit följande: 
2022: 3,9% (typhus A), 3,7% (typhus B) 
2023: 8,1% (typhus A & B) 
2024: 14,0% (typhus A & B) 
  
Förväntningarna från Svenskt vatten är att snitthöjningen även 2025 kommer vara 
hög. Observera också att flera kommuner skattefinansierar delar av VA-
verksamheten, vilket försvårar jämförelsen. Teknik- och serviceförvaltningen har 
lyft behovet av att höja taxan tidigt i 2025 års budgetprocess och har under 2024 
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fortsatt påtala vikten av att nå en strukturell balans för verksamheten. 
  
Efter den senaste taxehöjningen har kostnadssidan påverkats av räntehöjningar, 
inflation, löneökningar, högre krav, ett växande uppdrag och större, samt mer 
akuta behov av utredningar. Samtidigt har förbrukningen minskat under de 
senaste två åren – något som kopplas till hushållens tuffare ekonomiska 
situation. Detta innebär att verksamhetens intäkter blivit lidande samtidigt som 
kostnaderna skenat. Oavsett vilken finansieringslösning som beslutas, behövs en 
stärkt finansiering om 23,5% (4,7 mnkr.) för att verksamheten ska nå strukturell 
balans. 
  
Under 2024 har teknik- och serviceförvaltningen arbetat fram en långsiktig VA-
kalkyl och synliggjort diskrepanser i vad som taxefinansieras men bör 
skattefinansieras, och vice versa. 
I VA-kalkylen framgår att taxorna kommer behöva höjas med cirka 7% de 
kommande fem åren, givet att verksamheten betalar internränta om 2,5-3,0% och 
investeringar görs i linje med plan. Om internräntan eller investeringstakten höjs 
ytterligare blir också behovet av taxehöjningar högre. Även om taxorna beräknas 
höjas med cirka 7% årligen är förutsättningarna för kommande år beroende av 
flera faktorer och behöver analyseras inför varje föreslagen taxejustering. 
  
Teknik- och servicenämnden har på sammanträde 2024-10-16, § 78, beslutat att 
föreslå till kommunfullmäktige att bruknings- samt anslutningsavgiften för VA i 
Bollebygds kommun höjs med 23,5% från och med 2025-01-01, samt att den 
tidigare antagna VA-taxan (gällande från 2021-01-01) upphävs i samband med 
beslut i kommunfullmäktige om fastställande av ny taxa. 
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Ekonomiavdelningen har lämnat ett yttrande i 
ärendet; Kommunstyrelseförvaltningens bedömning är att den föreslagna 
höjningen på 23,5% är rimlig i förhållande till kostnadsutvecklingen. Under hösten 
2024 har en genomgång gjorts utifrån rekommendationer och lagar av VA-
redovisningen där en del förbättringsområden har identifierats. Två av dessa 
bedöms vara av större karaktär och behöver hanteras i budgeten. Den första är 
att VA-verksamheten har belastats med intern ränta men enligt 
redovisningsrekommendationer ska istället den genomsnittliga upplåningsräntan 
för kommunen användas. För 2025 bedöms skillnaden motsvara en ökad kostnad 
för VA-verksamheten med ca 500 tkr och motsvarande ökad intäkt på 
finansförvaltningen. 
  
Den andra delen är att VA-kollektivet inte ska stå för kostnader som avser 
dagvatten från allmän platsmark eller större gator. VA-verksamheten har 
uppskattat den kostnaden till 250 tkr om året. För att lösa dessa avvikelser 
föreslås kommunfullmäktige att i samband medrevidering av VA-taxan även 
besluta att: 
• Budgeten för finansförvaltningen höjs med 250 tkr för höjd ränta inom VA-
verksamheten. 
• Teknik- och servicenämnden tilldelas ett budgettillskott på 250 tkr 
förskattefinansiering av dagvatten från allmän plats. Beslutet innebär att 
kommunens budgeterade resultat höjs med 250 tkr 2025. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
Teknik- och servicenämndens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bruknings- samt anslutningsavgiften för VA i 
Bollebygds kommun höjs med 23,5% från och med 2025-01-01. Den tidigare 
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antagna VA-taxan (gällande från 2021-01-01) upphävs i samband med 
kommunfullmäktiges om ny taxa.  
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande som tilläggsförslag:  
• Budgeten för finansförvaltningen höjs med 250 tkr för höjd ränta inom VA-
verksamheten. 
• Teknik- och servicenämnden tilldelas ett budgettillskott på 250 tkr för 
skattefinansiering av dagvatten från allmän plats. Beslutet innebär att 
kommunens budgeterade resultat höjs med 250 tkr 2025. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om teknik- och servicenämndens förslag kan tillstyrkas och 
finner att så sker. Ordföranden frågar om arbetsutskottet bifaller eller avslår Ulr 
Rapps (S) tilläggsförslag och finner att det bifalls.  

Beslutsunderlag 
 §78 TSN Revidering av VA-taxa för Bollebygds kommun 
 Revidering av VA-taxa 2025 
 VA-taxa 2025 för Bollebygds kommun 
 Yttrande VA-taxa 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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